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Oikaisuvaatimus 11.2.2025 tehtyyn sivistyslautakunnan päätökseen koskien varhaiskasvatuksen kesätoiminta-aikaa 2025 (575/00.01.02.05/2025)
 
Varhaiskasvatuslain 2. luvun 4§ mukaan varhaiskasvatusta suunniteltaessa, järjestettäessä tai tuotettaessa ja siitä päätettäessä on ensisijaisesti huomioitava lapsen etu.
Varhaiskasvatuslain 2. luvun 5§
mukaan kunnan on pyrittävä järjestämään varhaiskasvatusta lähellä palvelun käyttäjiä ottaen huomioon asutuksen sijainti sekä liikenneyhteydet. Päiväkodin toiminta
kalenterivuoden aikana ja aukioloaika vuorokaudessa on järjestettävä paikallisen tarpeen mukaan.
 
Pyydän, että sivistyslautakunnan 11.2.2025 antamaa päätöstä muutetaan siten, että keskustan alueella pidetään yksi päiväkoti auki aikaisempien vuosien tapaan palvellen
keskustan autottomia lapsiperheitä. Keskustassa asuu paljon autottomia lapsiperheitä, joille koituu kohtuuttoman pitkä matka kesäpäivystyksen päiväkoteihin. Mikään
kesäpäivystyksen päiväkodeista ei myöskään ole hyvien tai edes kohtuullisten julkisten kulkuyhteyksien päässä keskustasta. Se, että päiväkodin läheisyyteen kulkee kerran
tai kaksi tunnissa yksi linja-autolinja, ei tee yhteydestä mielestäni mitenkään kohtuullista. Osa perheistä ei myöskään kustannussyistä voi käyttää julkista liikennettä jolloin
matkat on taitettava kävellen. Esimerkiksi neljävuotiaalla menee kävellen helposti puoli tuntia yhden kilometrin matkaan. Keskustassa asutaan myös yleensä sen vuoksi,
että palvelut ovat lähellä eikä autoa tai julkista liikennettä tarvita. Lisäksi pitkistä välimatkoista kodin, päiväkodin ja työpaikan välillä tulee lapsille kohtuuttomia
päiväkotipäivien venyessä 9-10 tunnin päivistä jopa 12 tunnin mittaisiksi. Tästä syntyy myös lisäkustannuksia kaupungille ja vuorohoidon tarvetta myös niille, jotka eivät
sitä normaalisti tarvitse. Lisäksi pyydän huomioimaan, että kesäpäivystys on vanha jäänne ajoilta, jolloin tehtaat suljettiin heinäkuun ajaksi ja toimistot laitettiin kokonaan
kiinni tai aukioloaikoja supistettiin. Nykypäivän työelämässä toiminnot pidetään käynnissä ympäri vuoden, eikä heinäkuu poikkea monesti muista normaaleista
työkuukausista millään tavoin. Loman saaminen koko heinäkuun ajalle joka kesä on käsitykseni mukaan hyvin harvinaista. 
 
Kesäpäivytysajan tarvetta alueittain ei myöskään ole selvitetty palvelun käyttäjiltä ennen päätöksen tekemistä. Päätös pakottaa käytönnössä lapsiperheet hankkimaan oman
auton, joka ei ole mielestäni ympäristökaupunkina profiloituneen Lahden arvojen mukaista.
 
Lapsien hyvinvoinnista ei tule tinkiä kesällä säästöpaineiden alla.
 
Ystävällisesti kaikkien autottomien lapsiperheiden puolesta
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